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RESMİ GAZETE’DE BUGÜN  

 
09 Mayıs 2024 Perşembe 

 

YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 

HÂKİMLER VE SAVCILAR KURULU KARARLARI 

–– Hâkimler ve Savcılar Kuruluna Ait Kararlar 

 

YÖNETMELİKLER 

–– Fahri Trafik Müfettişliği Görev ve Çalışma Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair 

Yönetmelik 

–– Ticari Araçlarda Reklam Bulundurulması Hakkında Yönetmelikte Değişiklik Yapılmasına 

Dair Yönetmelik 

–– Elektrik Tesisleri Proje Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Vakıf Yükseköğretim Kurumları İhale Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair 

Yönetmelik 

 

TEBLİĞLER 

–– Menkul Kıymet Tesisi Hakkında Tebliğin Yürürlükten Kaldırılmasına Dair Tebliğ (Sayı: 

2024/11) 

–– Zorunlu Karşılıklar Hakkında Tebliğ (Sayı: 2013/15)’de Değişiklik Yapılmasına Dair 

Tebliğ (Sayı: 2024/12) 

  

https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-1.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-4.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-5.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-5.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-6.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-6.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-7.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2024/05/20240509-7.htm
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Yerel Zincirler Buluşuyor (YZB) 

etkinliğinin ilk rotası Ankara oldu 

Türkiye'nin gıda perakende sektörünün öncü organizasyonlarından biri olan Yerel 

Zincirler Buluşuyor (YZB), bu kez Ankara'da gerçekleşti. Etkinlik, Ankara 

Perakendeciler Derneği (PERDER) ev sahipliğinde Hilton Garden Inn'de düzenlendi. 

ANADOLU 

 
Başkent Ankara'da iki gün sürecek olan Yerel Zincirler Buluşuyor 

(YZB) etkinliğinde 50'den fazla katılımcı gelecekte market raflarında yer alacak 

ürünlerini sergiledi. 

Etkinliğin açılışına Ticaret Bakan Yardımcısı Mahmut Gürcan, Ankara Ticaret Odası 

Başkanı Gürsel Baran, Ankara Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Seyit 

Ardıç, Ankara Ticaret Borsası Başkanı Faik Yavuz, Yenimahalle Belediye Başkan 

Yardımcısı Yaşar Neslihanoğlu, Et Süt Kurumu Genel Müdürü Mustafa Kayhan, Türk 

Şeker Genel Müdürü Muhittin Şahin, Tarım İl Müdürü Bülent Korkmaz, Ticaret İl 

Müdürü Elif Tan, Ankara PERDER Başkanı Ramazan 

Gülhan, Türkiye Perakendeciler Federasyonu Başkanı Ömer Düzgün ve Türkiye 

Halciler Federasyonu Başkanı Yüksel Tavşan katılım sağladı. 

Ticaret Bakan Yardımcısı Gürcan, Ankara'nın Türkiye'nin ekonomik hedefleri 

açısından kritik bir öneme sahip olduğunu vurgulayarak, yerel zincir marketlerini bir 

araya getiren bu organizasyonun sektöre önemli katkılar sağlayacağını ifade etti. 

Ankara Ticaret Odası Başkanı Gürsel Baran da etkinliği değerli bir organizasyon 

olarak nitelendirerek, yerel zincirlerin önemine dikkat çekti. Ayrıca, perakende 

https://www.anadolugazete.com.tr/ankara-haberleri.htm
https://www.anadolugazete.com.tr/gursel-baran-haberleri.htm
https://www.anadolugazete.com.tr/yenimahalle-haberleri.htm
https://www.anadolugazete.com.tr/turkiye-haberleri.htm
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sektöründeki sorunların çözümü için yapılan çalışmalara destek verdiklerini belirterek 

sektör temsilcilerini bir araya gelmeye çağırdı. 

Ankara Ticaret Borsası Başkanı Faik Yavuz ise etkinliğe katılan markaların 

tamamının Ankara'nın ortak paydasını oluşturduğuna dikkat çekti. Perakende 

sektöründeki problemlerin çözümü için tüm tarafların masada yer alması gerektiğini 

vurguladı. 

TPF Başkanı Ömer Düzgün, etkinliğin açılış konuşmasında sektörün zorluklarına ve 

dayanışma gereksinimine vurgu yaptı. Rekabetin sadece mağaza sayılarıyla değil, 

sunulan değerlerle sağlanması gerektiğini belirtti ve YZB'nin sektöre yeni bir açılım 

getirdiğini ifade etti. 

Ankara PERDER Başkanı Ramazan Gülhan ise yerel zincirlerin sektördeki üstün 

konumunu vurgulayarak, etkinliğin sektöre katma değer sağlamaya devam edeceğini 

belirtti ve sektör temsilcilerini birlik olmaya çağırdı.  

https://www.anadolugazete.com.tr/acilis-haberleri.htm
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Çiftçiler, hazine arazilerinin tamamının 

kullanıma sunulmasını istiyor 

Sivas Ziraat Odası Başkanı Hacı Çetindağ, hazineye ait arazilerin 

çiftçilerin kullanımına açılmasıyla ekonomiye katkı sağlanması gerektiğini 

ifade etti. 

 
Sivas Ziraat Odası Yönetim Kurulu Başkanı Hacı Çetindağ, sık sık gündeme gelen 

hazine arazileri ile ilgili açıklamalarda bulundu. Yüzölçümü bakımından Türkiye’nin en 

büyük ikinci ili olan Sivas’ta tarıma elverişli hazine arazilerinin tamamının kullanıma 

açılması gerektiğini ifade eden Çetindağ, 

“Geçmiş yıllarda Sayın Cumhurbaşkanımızın bir açıklaması vardı ekilmeyecek boş 

araziler kalmasın diye. Bizim çiftçilerimiz ekti ama devletimizin bir de hazine arazileri 

var. Bu hazine arazilerinin çok az bir miktarı çiftçilerimiz tarafından kullanılabiliyor. 

Daha fazla kullanılabilmesi için, hem bürokrasinin az olması gerekiyor hem bunun 

altyapısının hazırlanması lazım. Hazine arazilerinin boş durup da birilerinin farkında 

olmadan buraları mülk edinmelerini ekonomiye katkıda bulunmamalarının kesinlikle 

karşısında bulunmamız lazım” dedi. 

Başkan Çetindağ, hazine arazilerinin bir an önce ekonomiye kazandırılması için her 

türlü desteğin artırılarak ve bürokrasinin azaltılarak çiftçinin kullanımına sunulması 

gerektiğini söyledi. 
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İstanbul Kasaplar Odası Başkanı: Et 

fiyatları 20 lira daha geriledi 

İstanbul Perakendeci Kasaplar Esnaf Odası Başkanı Aydın Tüfekci, ithal 

edilen hayvanlar sayesinde et fiyatlarının bu hafta 20 TL kadar daha 

gerilediğini açıkladı. 

 
İstanbul Perakendeci Kasaplar Esnaf Odası Başkanı Aydın Tüfekci, Et ve Süt 

Kurumu'nun (ESK) ithal ettiği hayvanların kesilmesiyle birlikte geçen haftadan 

itibaren karkas et fiyatlarında düşüş başladığını belirtti. 

AA'ya konuşan Aydın Tüfekçi "Geçen hafta karkas et kesim fiyatlarında kilogramda 

15 lira düşüş oldu, bu hafta da düşüş devam etti ve 20 lira daha geriledi. Türkiye 

genelinde görülen kesim fiyatlarındaki düşüş bölgelere göre değişiyor. Şu an ülkede 

karkas kesim fiyatları kilogram başına ortalama 360 liraya geriledi" dedi. 

"Düşüşün devam edeceğini düşünüyorum" 

Tüfekci, şöyle konuştu: "ESK'nin yurt dışından getirdiği hayvanların 

kesilmesiyle kırmızı et fiyatları gerilemeye başladı. ESK büyük market gruplarına et 

tedarik ediyor, bu sayede büyük bir kesime bu etler belirlenen fiyattan sunulmuş 

oluyor. Kırmızı et fiyatlarında geçen hafta düşüş başladı. Düşüşün devam edeceğini 

düşünüyorum. Kasap meslektaşlarım da kırmızı et satış fiyatlarında indirim yaptılar, 

yani indirim vatandaşa da yansıdı." 
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"Çok düşmez ama dengelenir" 

Tüfekci, Kurban Bayramı'ndan önce ilk defa fiyatların düştüğünün gözlemlendiğini 

aktarırken kırmızı et fiyatlarında çok fazla bir gerileme beklemediklerini ancak 

gevşeyen fiyatlarda bir dengelenme olacağını söyledi. 

Kırmızı et fiyatlarının piyasa değerinin altına düşmesi durumunda küçük işletmelerin 

sıkıntı yaşayacağını savunan Tüfekci, aile işletmelerinin ülke hayvancılığının sigortası 

olduğunu belirtti. 
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TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu: 1,5 

trilyon dolarlık ekonomik büyüklüğe 

sahibiz 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, 

"Türk dünyası olarak, 1,5 trilyon dolarlık ekonomik büyüklüğe, 1 trilyon 

dolara yaklaşan dış ticaret hacmine ve 185 milyonluk nüfusa sahibiz. 

Sadece bu rakamlar bile, bir araya geldiğimizde nasıl büyük bir küresel 

güce dönüşebileceğimizi göstermektedir." ifadelerini kullandı. 

  

TOBB ve Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK) işbirliğinde, TOBB'da düzenlenen 

"Türkiye-Azerbaycan İş Forumu", Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ve 

Azerbaycan Başbakanı Ali Esedov'un katılımlarıyla gerçekleşti. 

Programda konuşan TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, Azerbaycan-Ermenistan Sınır 

Delimitasyon Komisyonu'nun 19 Nisan'da gerçekleştirilen toplantısında, 30 yıldır işgal 

altında bulunan 4 köyün Azerbaycan'a iadesi ve sınır belirleme çalışmalarının devamı 

konusunda varılan uzlaşmayı memnuniyetle karşıladıklarını belirterek, Türk iş 

dünyası olarak emin adımlarla aydınlık bir geleceğe yürüyen Azerbaycan ile 

gururlandıklarını dile getirdi. 
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Hisarcıklıoğlu, ekonomisi hızla gelişen Azerbaycan'ın, cazip iş ve yatırım imkanları 

sunduğuna işaret ederek, "Aliyev'in belirlediği inkişaf konsepti ve politikalar 

sonucunda Bakü, dünyanın en güzel başkentlerinden biri haline geldi. Azerbaycan 

bölgenin ticaret ve kültür merkezine, turizm mekanına dönüştü. Şimdi sıra 

Karabağ'da. Karabağ'ın azatlık zaferiyle Kafkaslarda kanayan bir yara kapanmış, 

bölgede kalıcı barış ve huzur için büyük bir fırsat doğmuştur. Azerbaycanlı 

kardeşlerimizle bölgenin gelişmesi, bölgede huzurun kökleşmesi için üzerimize 

düşenleri yapmaya hazırız." diye konuştu. 

"Ticaretimizin kapsamını genişletmeliyiz" 

Karabağ'ın tarım, turizm, gıda, sanayi ve bilişim için bir çekim merkezi haline 

getirilmesi gerektiğinin altını çizen Hisarcıklıoğlu, bölgenin kalkınmasını sağlayacak 

projelerin, iş insanlarıyla paylaşılmasını çok önemsediğini vurguladı. Bu kapsamda, 

Nahçıvan'la Bakü'yü birbirine bağlayacak Zengezur Koridoru'nun, bölge ticaretinin 

gelişmesine büyük katılar sağlayacağına dikkati çeken Hisarcıklıoğlu, şu 

değerlendirmede bulundu: 

"Bu projenin hayata geçirilmesiyle, doğudan batıya herkesin istifade edebileceği yeni 

bir orta koridor açılacaktır. Türk dünyası olarak, 1,5 trilyon dolarlık ekonomik 

büyüklüğe, 1 trilyon dolara yaklaşan dış ticaret hacmine ve 185 milyonluk nüfusa 

sahibiz. Sadece bu rakamlar bile, bir araya geldiğimizde nasıl büyük bir küresel güce 

dönüşebileceğimizi göstermektedir. Bu gücü harekete geçirmek için, önce aramızdaki 

iktisadi entegrasyonu artırmalıyız. Bu da, daha fazla ticaretle mümkün olacaktır. Son 

yıllarda, karşılıklı ticaret hacmimiz 15 milyar dolar hedefine doğru ilerliyor ancak daha 

hızlı davranmalıyız. Ticaretimizin kapsamını genişletmeliyiz." 

Hisarcıklıoğlu, ilk aşamada Türkiye ve Azerbaycan Tercihli Ticaret Anlaşması'nın 

kapsamının genişletilmesi, ardından da serbest ticaret anlaşmasının hedeflenmesi 

gerektiğine değinerek, bu amaçla Türkiye-Azerbaycan Ticaret ve Sanayi Odası'nı 

kurduklarını hatırlattı. 

Gümrük prosedürlerinin standart hale getirilmesi ve sınır geçişlerinin hızlandırılması 

konusunda iyileşmeler olsa da gümrük işlemlerinde ortak standartlar belirlenmesi, 

süreçlerin basit ve daha hızlı hale getirilmesi gerektiğini belirten Hisarcıklıoğlu, Hazar 

Denizi gibi çok önemli bir geçiş noktasının, daha aktif ve daha az maliyetli şekilde 

kullanılması gerektiğini söyledi. 

Trans-Hazar Doğalgaz Boru Hattı'nın inşasına bir an önce başlanması gerektiğini 

bildiren Hisarcıklıoğlu, "Hazar'ı ayrıştıran değil birleştiren bir deniz olarak görüyoruz 

ve çok önemsiyoruz. Bunları yaparsak, Çin-Avrupa hattındaki taşımalarda 'orta 

koridorun' yani bizim coğrafyanın öne çıkmasını da sağlarız. Yine bu kapsamda, 

birbirimize yönelik, geçiş kotalarını da kaldırmalıyız. Daha fazla ticaret, daha fazla 

girişimciyle ve daha güçlü özel sektörle sağlanır. Ülkelerimizdeki girişimciliği ve özel 

https://www.ekonomim.com/sektorler/turizm
https://www.ekonomim.com/finans/doviz/usd-trl-amerikan-dolari-turk-lirasi
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sektörü geliştirmek için de güçlü iş örgütlerine, yani odalara ihtiyacımız var." 

ifadelerini kullandı. 

"Tercihli Ticaret Anlaşması kapsamı genişletilmeli" 

DEİK Başkan Yardımcısı Erdal Eren de "Bir millet, iki devlet" Türkiye ve Azerbaycan 

olarak, dostluğun getirdiği birliktelikle, ekonomik ilişkilerin de güçlü şekilde ilerlediğini 

söyledi. İkili ticaret hacminin yaklaşık 4,5 milyar dolara yaklaştığını bildiren Eren, 15 

milyar dolar hedefi için yeni adımlar atıldığını belirtti. 

Müteahhitlik firmalarının bugüne kadar Azerbaycan'da, 19,3 milyar dolar tutarında 

527 proje üstlendiklerini kaydeden Eren, gelecek dönemde de müteahhitlik 

firmalarının Azerbaycan'ın kalkınmasına katkıda bulunacak projelerde yer almaya 

hazır olduğunu dile getirdi. 

Eren, Tercihli Ticaret Anlaşması'nın kapsamının genişletilmesinin, iş dünyası 

açısından büyük önem taşıdığına işaret ederek, şöyle konuştu: 

"Türkiye'nin büyük elektronik ticaret platformları, Azerbaycan pazarına girdi ve 

Azerbaycanlı müşterilere de hizmet ediyorlar. Bu hizmetin kaliteli ve kesintisiz şekilde 

devamı için Azerbaycan'ın dış ticaret, vergi ve gümrük mevzuatı ve uygulamalarında 

elektronik ticareti kolaylaştırıcı düzenlemelerin yapılması önem taşıyor. 

Firmalarımızdan gelen taleplere baktığımızda mühendislik, tedarik, inşaat, doğal gaz 

ve petrol alanlarında işbirlikleri, santral işletim ve ekipman tedariki gibi geleneksel 

işbirliği yaptığımız alanların yanı sıra rüzgar ve güneş projeleri, biyogaz, su ve atık su 

arıtma tesislerinin kurulumu, enerji depolama sistemleri, hidrojen ve açık deniz rüzgar 

enerjisi alanlarında işbirliği isteklerinin olduğunu ve kardeş Azerbaycan'a faydalı 

olacak projeler geliştirmek istediklerini görüyoruz. 

Yerli ve milli yazılımlarımızla Azerbaycan enerji sektörüne destek vermek isteyen 

firmalarımızı görmek bizleri çok memnun ediyor. Yapay zeka uygulamasıyla, elektrik 

üretim tahminleme, bulut teknolojileri ile şebeke güvenliğinin sağlanması, siber 

güvenlik ve endüstri 4.0 alanındaki işbirlikleri sektörümüzün dile getirdiği talepler 

arasında." 

"Bakü-Tiflis-Kars Demiryolu Hattı'nın işlerliği artırılmalı" 

Ülkeler arasında ulaştırma ve lojistik projelerinin geliştirilmesi, bu çerçevede Bakü-

Tiflis-Kars Demiryolu Hattı'nın işlerliğinin artırılması ve Zengezur Koridoru'nun kısa 

sürede açılmasının önem taşıdığına işaret eden Eren, Türkiye'nin yap-işlet-devret ve 

kamu-özel sektör ortaklığı konusundaki 100 milyar doları aşan projeleriyle oluşan 

deneyiminin, Azerbaycanlı yatırımcılarla Azerbaycan'da, Türkiye'de ve üçüncü 

ülkelerde uygulanabileceğini vurguladı. 

https://www.ekonomim.com/finans/petrol/brent-petrol
https://www.ekonomim.com/sektorler/enerji
https://www.ekonomim.com/sektorler/lojistik
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Eren, Azerbaycan'da üretim yatırımları yapan birçok firmanın, üretimde kullanacakları 

ham madde ve ara mamulün ülkeye girişi sırasında uygulanan gümrük vergilerinin 

düşürülmesi ve kontrollerin azaltılmasını beklentilerini dile getirdiğini aktardı. 

Azerbaycan'ın, transit taşımacılık açısından Türkiye için en önemli ülkelerden 

olduğuna değinen Eren, ücretlerin makul seviyelerde tutulmasının işbirliğinin daha da 

gelişmesine imkan vereceğini kaydetti. 

Kullanımı özel izin, tescil ve kayda tabi ürünlerin denetimi alanında iki kardeş ülkenin 

ulusal mevzuatlarının uyumlaştırılması ve belgelerin karşılıklı olarak tanınmasının, 

birçok sektörde yeni ortak projelerin önünü açacağına ve ticaretin gelişmesine 

katkıda bulunacağına dikkati çeken Eren, ileriye doğru atılacak adımların, Türkiye ve 

Azerbaycan ile bölgenin refahına büyük katkı sağlayacağını vurguladı. 

 "Karşılıklı ticaret hacmi hedefi 15 milyar doları yakalamak için çalışıyoruz" 

Azerbaycan İhracat ve Yatırım Teşvik Ajansı (AZPROMO) Başkanı Yusif Abdullayev 

de Türkiye ile karşılıklı ticaret hacmi hedefi olan 15 milyar doları yakalamak için 

ellerinden gelen gayreti gösterdiklerini söyledi. 

Geçen yıl aralık ayında düzenledikleri yatırım forumunun sonuçlarının çok güzel 

olduğunu dile getiren Abdullayev, Türk şirketlerinin Azerbaycan'a yatırım yapmak 

istediğini ve bundan dolayı çok mutlu olduklarını kaydetti. 

Azerbaycan Küçük ve Orta İş Geliştirme Ajansı (KOBİA) Yönetim Kurulu Başkanı 

Orxan Mammadov ise 2018 yılında KOSGEB ile bir mutabakat zaptı imzaladıklarını 

anımsattı. 

KOBİA ile Türkiye'nin ilgili kurumları arasında şu ana kadar 11 mutabakat zaptı ve 2 

niyet protokolü imzalandığını bildiren Mammadov, KOSGEB'in yanı sıra, 

Cumhurbaşkanlığı Yatırım Ofisi, DEİK, Türkiye Katılım Bankalar Birliği ve diğer 

kurum ve kuruluşlarla da temaslar sağladıklarını kaydetti. 
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S&P, Türkiye'ye yeni not artışı için 

şartını açıkladı! 

S&P Global Kıdemli Direktörü Frank Gill, Türkiye’nin kredi notu hakkında 

yaptığı değerlendirmede, bir not artışı daha olması için Türkiye’nin net 

rezervlerine bakacaklarını ve Türkiye ekonomisinde sert iniş senaryosunu 

“göz ardı etmediklerini” söyledi. 

 
Mart ayında not artışına giden Fitch'in ardından aynı yönde bir adım da Standard and 

Poor's'tan (S&P) geldi. S&P, 11 yıl sonra Türkiye’nin kredi notunu B’den B+’ya 

yükseltti. 

Bloomberg HT’ye konuk olan S&P Global Kıdemli Direktörü Frank Gill, Türkiye 

ekonomisine ilişkin değerlendirmelerde bulundu. 

"Kur önemli çıpalardan biri" 

Gill, Türkiye’de hane halkında dolarizasyon olduğunu gördüklerini belirttiği 

konuşmasında, cari açığın milli gelire oranının yüzde 2'nin altına gelmesini 

beklediklerini söyledi. Gill, Türkiye’deki dolarizasyon ve büyüme beklentisine ilişkin 

olarak, “Büyüme hedeflerimize ve istatistiksel olarak 2024’teki baz etkisini dışarıda 

bırakırsak, biz büyümenin yüzde 1,1-1,3 civarında olmasını 

bekliyoruz. Ekonomi mevcut koşullarda bu kadar dolarize olmuşken, kur şu anda en 

önemli çıpalardan biri olacak. Dolar/TL ’de yıl sonunda 34-35 seviyesini 

öngörüyoruz.” dedi. 

https://www.ekonomim.com/ekonomi
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"Baz senaryomuz asgari ücrete yeni zam olmayacağı yönünde" 

Geçen yıl yaşanan asgari ücret artışının marjları düşürdüğünü kaydeden Gill, bu yıl 

hükümetin TL’yi istikrarlı tutma çabasında olabileceğini söyledi. “Baz senaryomuz bu 

yıl asgari ücrete ikinci zam olmayacağı yönünde” diyen Gill, bunun enflasyon için 

kritik bir süreci beraberinde getireceğini ve 2025’in kur beklentilerini de 

şekillendirebilecek bir gelişme olacağını belirtti. 

Yeni not artışı için rezervlere bakacağız 

Türkiye’nin gelecek dönemdeki olası not artışı hakkında değerlendirmede bulunan 

Gill, “Bir not artışı daha olması için Türkiye’nin net rezervlerine bakacağız. Türkiye 

ekonomisinde sert inişi göz ardı etmiyoruz.” dedi. 

  

https://www.ekonomim.com/konu/asgari-ucret
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Yılın ikinci enflasyon raporu bugün 

açıklanacak 

Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası (TCMB) Başkanı Fatih Karahan, yılın 

ikinci enflasyon raporunu bugün hazırlayacak. 

 
Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası'ndan (TCMB) yapılan duyuruya göre, Başkan 

Fatih Karahan, Enflasyon Raporu 2024-II'nin tanıtımı amacıyla bugün saat 10.30’da 

TCMB İdare Merkezi'nde bilgilendirme toplantısı düzenleyecek. 

Karahan, daha sonra basın mensupları ile ekonomistlerin sorularını yanıtlayacak. 

Fiziksel ortamda yapılacak toplantı, TCMB'nin internet sitesinden ve bankanın X 

sosyal medya platformu ile YouTube hesaplarından canlı yayımlanacak. 

TCMB, yılın 1. Enflasyon Raporu toplantısında 2024 yıl sonu enflasyon tahminini 

yüzde 36, 2025 yıl sonu tahminini yüzde 14 ve 2026 yıl sonu tahminini de yüzde 9 

olarak bir önceki rapordaki haliyle korumuştu. 
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CHP'li belediyelerdeki akraba 

atamalarına Özel'den sert tepki 

Bursa Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Bozbey'in yeğenini 

belediyede müdür olarak ataması, kamuoyunda büyük tepki topladı. Dün 

konuyla ilgili konuşan CHP lideri Özgür Özel, "Ben bilmiyor muydum bir 

belediyenin IT departmanında kardeşimi işe almayı. Varsa öyle bir şey 

istifa ettirecekler. Bizim yönetimimizde böyle bir uygulama yok." ifadelerini 

kullandı. 

 
Bursa Büyükşehir Belediyesi'nde AK Parti'den CHP'ye geçen Belediye Başkanı 

Mustafa Bozbey'in, büyükşehir belediyesine bağlı şirketlerden BURKENT'in başına 

yeğenini ataması, kamuoyunda büyük tepki çekti. 

Konuyla ilgili Mustafa Bozbey açıklama yaptı 

Bozbey'in yeğeni Furkan Bozbey, sosyal medya hesabının profil bölümüne 

BURKENT Yönetim Kurulu Başkanı olarak yazdı. Ancak bu durumun gündeme 

gelmesinin ardından güncellemeyi kaldırdı ve hesabını askıya aldı. Bunun üzerine 

açıklama yapan Mustafa Bozbey, "Aslında çok yüksek maaşlar ödemiyorum. Ancak 

şu anda güvenilir insanlara ihtiyacım var" şeklinde kendini savundu. 

"CHP'nin yapacağı bir şey değil" 
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Dün akşam bir canlı yayına katılan CHP Genel Başkanı Özgür Özel, konuyla ilgili çok 

net konuştu. 

Özel, "İlk önce Balıkesir'de belediye başkanımız 6 ay boyunca kendisine yardımcı 

olduğu gerekçesiyle milletvekilinin abisini danışman atadı. Telefon açtık, istifa etti. 

Adana'dan haber geldi, çözülecek. Eş dost kayırmacılığı CHP'nin yapacağı bir şey 

değil. Türkiye'de tek ise izah et. Tavrım net, kardeşim geçen sene EYT'den emekli 

olana kadar adalet yürüyüşünden beri işsizdi, hala da işsiz. Artık iş de aramıyor. Çok 

büyük bankanın en üstündeydi. Adalet yürüyüşüne gitti. 'Her şeyin yedeği var, senin 

yedeğin yok' demişler. O da kendi adalet yürüyüşüne gitmiş. Benzer bankalardan da 

teklif gelmedi. Uzmanlığı banka verisi saklamaktı. Ben bilmiyor muydum bir 

belediyenin IT departmanında kardeşimi işe almak. Bizde öyle bir şey yok." ifadelerini 

kullandı. 

 

  

https://www.ekonomim.com/haberler
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Bir yıllık enflasyon tahmininiz 

%19.67 ama bunu gizliyorsunuz; 

hayırdır! 

 
Alaattin AKTAŞ 

09 Mayıs 2024 Perşembe 

 

Bir yıldan kastım bu ay başından itibaren olan bir yıl. Yani Mayıs 2024-Nisan 2025 

dönemi. Bu bir yıllık dönemdeki resmi enflasyon tahmini, yani Merkez Bankası’nın 

resmi tahmini yüzde 19.67. Evet, yalnızca yüzde 19.67.        

Bu oran tutar, tutmaz; o ayrı bir konu.         

Merkez Bankası’nın bugün açıklanacak enflasyon raporunda bu yıl ve önümüzdeki 

yılın tahminleri değiştirilmezse sözünü ettiğim bir yıllık döneme denk gelen oran bu; 

yüzde 19.67.      

Ben Maliye Bakanı ya da Merkez Bankası Başkanı olacağım; hemen her gün her 

yerde bu oranı haykırırım.     

Peki niye yapmıyorlar?     

Yanıtı çok basit! 

Bu oranda kalınacağına inanmıyorlar ki!         

Ne tuhaf bir çelişki değil mi?      

Bir tahmin seti koyuyorsun ortaya, bu tahmine ulaşmak için elinden geleni yaptığını 

söylüyorsun, yapıyorsun da bir şeyler; ama böylesine dikkat çekici bir oranı üstüne 

basa basa açıklamıyor, ilan etmiyor, aksine gizliyor gibi davranıyorsun.           
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“Enflasyon tahmin ya da hedefleri takvim yılı bazında dile getirilir, böyle kırık 

vade gibi bir dönem olmaz” denilebilir. Niye olmasın! Hedef ve tahminlerin mutlaka 

takvim yılı bazında yapılması gerektiğini kim söylüyor ki!         

Kendine ve ortaya koyduğu oranlara inanan bir ekonomi yönetimi çıkar göğsünü gere 

gere bu oranı savunur.        

Ama bu yönetim savunamaz, savunamıyor da zaten.      

Yok eğer ben yanılıyorsam, bugünden itibaren çıkıp savunsunlar! 

Yüzde 19.67 nasıl hesaplanıyor?         

Mayıs 2024-Nisan 2025 döneminin enflasyon tahmini olan yüzde 19.67’ye ulaşmak 

çok kolay.       

Ama şu gerçeğin altını bir kez daha çizeyim...        

Bu oran, Merkez Bankası’nın 2024 için yüzde 36, 2025 için yüzde 14 olan 

tahminlerinin gerçekleşeceği varsayımına dayanıyor.        

Şimdi... Bu yılın ilk dört ayındaki TÜFE artışı yüzde 18.72 oldu. 2024’ün enflasyon 

tahmini kaç, yüzde 36. Dolayısıyla bu yılın kalan sekiz ayında beklenen artış yüzde 

14.55.        

Gelelim 2025 yılına... Merkez Bankası’nın 2025 yılı enflasyon tahmini kaç, yüzde 14. 

Bu orana her ay aynı oranda bir artışla ulaşılacağının öngörüldüğünü varsayalım. Bu 

durumda 2025’in her ayında yüzde 1.1 artış bekleniyor demektir. Her ay yüzde 1.1 

artışla 2025’in ilk dört ayındaki artış kaç olur, yüzde 4.47.       

Bu yılın son sekiz ayından yüzde 14.55, gelecek yılın ilk dört ayından yüzde 4.47; 

birikimli olarak toplayalım, bulacağımız oran yüzde 19.67’dir.       

Bir daha söylüyorum, Merkez Bankası bugün açıklanacak enflasyon raporunda bu 

yılın yüzde 36 ve 2025’in yüzde 14 olan enflasyon tahminlerini değiştirmezse Mayıs 

2024-Nisan 2025 döneminin enflasyon tahmini yüzde 19.67’dir.       

Şimdi ekonomi yönetimine soralım:       

“Madem önümüzdeki bir yılda enflasyonu yüzde 19.67, hadi yuvarlayalım yüzde 

20 tahmin ediyorsunuz, kendinize de güveniyorsanız bu oranı niye açıklamıyor, 

vatandaşı ikna etmeye çalışmıyorsunuz? Yoksa, bu oranda kalınabileceğine 

inanmıyor musunuz? Sessiz kalmanız sizin de kuşku içinde olduğunuz izlenimi 

uyandırıyor. Eğer durum öyleyse vatandaş sizin bile pek inanmadığınız bu 

orana niye inansın?” 

https://www.ekonomim.com/ekonomi
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Vatandaş bu orana inansa mevduata hücum eder! 

Düşünsenize; önümüzdeki bir yılın enflasyonu yüzde 20 olacak ve bu bir yıl için 

verilen faiz yüzde 50’ye yakın. Yüzde 50 dediğim de, bir yıl vadeli mevduatın faizi, 

yani faiz indirildiği takdirde etkilenilmeyecek bir oran. Bugün bir yıl vadeli mevduat 

yaptınız mı, yüzde 50 faiziniz garanti.          

Yüzde 50 faiz ve yüzde 20 enflasyon... 

Tam yüzde 25 reel faiz var.      

Bugün yatırdığınız 100 lira 150 liraya çıkacak; bu dönemdeki enflasyon ise 100’den 

120’ye...         

“Ben paramı bir yıllığa bağlamam, 32 günlük giderim” derseniz şu günlerde kimi 

bankalarda yüzde 58’i bulan basit faizin yıllığı yüzde 70’e yaklaşıyor. Zaten 32 gün 

vadelinin net yüzde 4.5-4.7 dolayındaki dönem faizini dört kez alsanız bir yılda 

gerçekleşecek(!) yüzde 20 enflasyon kadar faiz cebinize giriyor. Daha sonraki sekiz 

ay faiz düşük seyretse de olur.           

Hesap güzel, hesap şahane ve çok iyi ama işte o ufak(!) eksik ve kaygı yok mu? 

Önümüzdeki bir yılın enflasyonunun yüzde 20’de kalacağına bir inanabilseniz!      

Nasıl inanacaksınız ki!      

En başta “Tahminimiz bu” diye ortaya çıkanlar bile bu oranın gerçekleşebileceğine 

inanmıyorken! 

  

https://www.ekonomim.com/finans/faiz
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Sigortalı istihdam azaldı emekli 

ordusu büyüdü 

 
Naki BAKIR  

09 Mayıs 2024 Perşembe 

 

Sigortalı çalışan sayısı bir yılda 586 bin kişi azalırken, emekliler 2,2 milyon arttı. 

Ekonomide daralma, kayıt dışılıkta artış gibi faktörlerin etkisiyle sigortalı çalışan 

sayısında düşüş, emekli sayısında ise artış devam ediyor. Sosyal güvenlikte 1,63’e 

kadar inen aktif sigortalı/emekli dengesi alarm veriyor. 

Sosyal Güvenlik Kurumu’nun (SGK) en son yayımladığı şubat ayı istatistiklerine göre 

adına Kurum’a prim yatırılan aktif sigortalıların, Şubat 2023 itibarıyla 25 milyon 682 

bin 441 olan toplam sayısı, bir yılda 585 bin 841 kişi azalarak bu yıl aynı tarihte 25 

milyon 96 bin 600’e geriledi. Bu sayıya çıraklar, muhtarlar, stajyer ve kursiyerler, 

tarımda kendi adına sigortalılar ve yurt dışı topluluk çalışanları da dahil bulunuyor. 

Buna karşılık Kurum’dan aylık alan emekliler ile malullük, ölüm, sürekli iş görmezlik 

aylık ve geliri alanların dosya bazında toplam sayısı yüzde 16,6 oranında 2 milyon 

184 bin 547 artarak 15 milyon 351 bin 511’e yükseldi. Bu kapsamda aylık ve gelir 

alanların toplam sayısı da yüzde 15,6 oranında 2 milyon 179 bin 537 kişilik artışla 16 

milyon 154 bin 322’ye ulaştı. Bir dosya kapsamında birden fazla aylık ve gelir alan 

kişi olduğu için hak sahibi kişi sayısı bunun da üzerinde bulunuyor. 
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10 emekliye sadece 16 çalışan 

 Adına prim yatırılan sigortalı sayısının, dosya bazında aylık ve gelir alanlara 

bölünmesiyle bulunan “aktif/pasif dengesi”, bir emekliye düşen sigortalı çalışan 

sayısını gösteriyor. Ekonomi çevrelerinde, bir sosyal güvenlik sisteminin sağlıklı 

işlemesi için ideal aktüeryal denge olarak “ortalama 4 aktif çalışana 1 emekli” 

düşmesi gerektiği genel kabul görüyor. 

Sosyal güvenlikte sigortalı çalışan/emekli oranının tarihi dip noktaya indiği görülüyor. 

2022 sonunda 2,01 düzeyinde bulunan, 2023 sonunda 1,66’ya gerileyen bu dengenin 

bu yıl şubat sonunda 1,63’e kadar indiği dikkati çekiyor. Bu da Sosyal Sigortalar 

Kurumu (SSK), Bağ-Kur ve Emekli Sandığı’nın “SGK” şeklinde tek çatı altında 

toplandığı 2007 yılından bu yana gerçekleşen en düşük oran. 

İşçi, esnaf azalırken memur sayısı arttı 

 Şubat 2024 itibarıyla aktif sigortalıların 22 milyon 806 bin 626’sını uzun vade sigorta 

kolları kapsamındaki “zorunlu” sigortalılar oluşturuyor. Yeni mevzuatta “4/a” olarak 

tanımlanan eski SSK’lı 16 milyon 239 bin 839 sigortalı ile “4/b” olarak tanımlanan 2 

milyon 456 bin 440 BağKur’lu esnaf ve “4/c” olarak tanımlanan Emekli Sandığı 

https://i.dunya.com/storage/files/images/2024/05/08/1-hyqr.jpg
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kapsamındaki 3 milyon 650 bin 701 memurun yanı sıra, 437 bin 761 tarım Bağ-

Kur’lusu ve 21 bin 885 muhtar da bu kapsamda. 

Şubat sonu itibarıyla son bir yılda 4/a kapsamındaki özel sektör çalışanlarının sayısı 

yüzde 3,3 oranında 560 bin 52, 4/b kapsamındaki esnaf sayısı da yüzde 4,6 oranında 

117 bin 450 kişi azalırken, 4/c kapsamındaki memurların sayısında yüzde 11,5 

oranında 376 bin 903 kişilik artış oldu. 

Sigortalı özel sektör çalışanları ve esnaf sayısındaki azalmada kapanan işyerleri ya 

da kayıt dışı çalıştırmanın artması; memur sayısındaki artışın ise kamudaki 

sözleşmeli personelden bir bölümünün memur kadrolarına geçirilmesinden 

kaynaklandığı tahmin ediliyor. Bu arada yine zorunlu sigortalılık kapsamında yer alan 

tarım Bağ-Kur’lusu çiftçi sayısının son bir yılda 49 bin 959 kişi ve muhtar sayısının da 

3 bin 825 kişi azaldığı görüldü. Böylece zorunlu sigortalılık kapsamındaki çalışanların 

toplam sayısı net olarak 354 bin 383 kişi azaldı. 

Çırak sigortalılığında da düşüş 

 Adına prim yatırılan diğer aktif sigortalılardan stajyer ve kursiyerlerin sayısı son bir 

yılda 152 bin 419 kişi azalarak 1 milyon 292 bin 672’ye, çırak sayısı 93 bin 137 

azalarak 514 bin 999’a, Türk işverenlerin başka ülkelerde üstlendiği işlerde 

çalıştırdığı “yurt dışı topluluk” tanımına giren sigortalıların sayısı 1.868 kişi azalarak 

13 bin 277’ye, 4/a’ya göre istihdam edilen tarım çalışanlarının sayısı 4 bin 77 kişi 

azalarak 17 bin 81’e geriledi. Ayda 10 günden az çalıştırılanlar, ceza ve tevkif evleri 

bünyesinde çalıştırılan tutuklu ve hükümlüler ve kamu idarelerinde iş akdi askıda 

olanların da içinde yer aldığı “diğer sigortalılar”ın sayısı ise 20 bin 43 kişi artarak 451 

bin 945’ye ulaştı. 

Emekli artışında EYT faktörü 

Emekli sayısında yaşanan artışın büyük bölümü, sayıca da en büyük bölümü 

oluşturan 4/a kapsamındaki özel sektör çalışanlarından kaynaklandı. Özel sektörden 

emekli olanların sayısı bir yılda 1 milyon 932 bin 257 kişi artarak 10 milyon 783 bin 

748’e yükseldi. Aktif sigortalı sayısındaki sert düşüşte olduğu gibi emekli sayısındaki 

artışta da 2023 yılında EYT düzenlemesinden yararlanan özel sektör çalışanları etkili 

oldu. 

Düz emekli 11,6 milyon 

Son bir yılda 160 bin 322 kişi artan Bağ-Kur emeklilerinin sayısı 2 milyon 879 bin 

704’e, 86 bin 958 kişi artan memur emeklisi sayısı da 2 milyon 490 bin 870’e ulaştı. 

Şubat sonu itibarıyla SGK’dan aylık ve gelir alan 16 milyonun üzerindeki nüfusun 11 

milyon 606 bin 267’sini “yaşlılık aylığı” alanlar (normal emekliler) oluşturuyor. 

Bu gruptakilerin sayısı son bir yılda 2 milyon 86 bin 899 kişi arttı. İkinci büyük grubu 

oluşturan ölüm aylığı alanların sayısı 90 bin 488 kişi azalarak 4 milyon 218 bin 

506’ya, sürekli iş görmezlik geliri alanlar 552 kişi artarak 101 bin 598’e, sürekli iş 
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görmezlik ölüm geliri alanlar 1.628 kişi artarak 87 bin 666’ya, vazife malulü aylığı 

alanlar 339 kişi artarak 15 bin 511’e ulaşırken, malullük aylığı alanların sayısı 369 kişi 

azalarak 124 bin 774’e geriledi. 

2 milyona yakın çalışan emekli var 

Emekli olduğu halde, tekrar bir işte çalışanların sayısı son bir yılda 988 bin 809 kişi 

artarak 1 milyon 908 bin 928’e yükseldi. Geçen yılın şubat ayında çalışan emekli 

sayısı 920 bin 119 kişi düzeyindeydi. Buna göre son bir yılda emekli olanların yüzde 

47,4’ü tekrar çalışmaya başladı. Başka deyişle son bir yılda emekli olan yaklaşık her 

iki kişiden biri yeniden iş başı yaptı. 

Çalışan emekli sayısını büyük oranda, EYT’den yararlanıp emekli olduktan sonra 

yeniden çalışma hayatına dönenler artırdı. Emekli olduktan sonra özel sektörde 

çalışmaya devam edenlerin, emekli aylıklarını alırken, yeni işindeki prime esas 

kazancının yüzde 32’si oranında sosyal güvenlik destek primi ödemesi gerekiyor. 

SGK verilerindeki “çalışan emekli” sayısı sosyal güvenlik destek primi ödemeleri 

bazında derlendiği için, bu sayı kayıt içi çalışanları gösteriyor. Emekli olduktan sonra 

çeşitli işlerde sigortasız çalışan önemli sayıda bir emekli kesimin de olduğu 

belirtiliyor. 
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Yıl 2001… 

 
Ferit Barış PARLAK  

09 Mayıs 2024 Perşembe 

 

Kriz derinden hissedilmeye başlamıştı… Yatırımlar durmuş, mevcut yatırımcı da zor 

durumdaydı… 

*** 

Aynı yıl… 

Bir uçak dolusu gazeteci/işadamı/siyasetçi Hatay’daydık… 

İskenderun’da demir çelik fabrikalarında; Erzin’de/Dörtyol’da portakal bahçelerinde; 

Samandağı/Yayladağı/Defne’de zeytinliklerde; İslahiye’de biber tarlalarında; 

Reyhanlı/Kırıkhan’da pamuk arazilerinde üreticilerle sohbet etmiştik… 

*** 

Kriz kelimesini anmadan, “Enerji ucuz olsa, daha fazla üretir Türkiye’yi doyururuz” 

“Organik tarımda ilerleyebiliriz ama yüksek maliyetlere engelleniyoruz…” 

“Üretmemiz istenmiyor, ithal etmemiz isteniyor” şeklinde cümleler kurmuşlardı… 

*** 

“Su var Hidroelektrik Santral yok… 

Dünyanın en fazla güneş alan şehirlerinden biriyiz, Güneş Santralları yok… 

Dünyanın her en fazla rüzgar alan şehirlerinden biriyiz, Rüzgar Santralları yok… 

Jeotermal potansiyelimiz var, değerlendirme yok… Bakır araziler var, işleyen yok…” 

diye de yapılabilecekleri sıralıyorlardı… 

VELHASIL 
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Dün yine Hatay’daydık… 

Çevre Bakanı Mehmet Özhaseki’nin bölgedeki incelemelerine eşlik ettik… 

“Bir an evvel, normal hayata dönme isteği” ve canlılığı görünce umutlandık… 

*** 

Depremden önce de Hatay, Türkiye’nin geneli gibi, potansiyelini kullanamayan, 

potansiyelini atıl bırakan bir yapıdaydı… 

Atıl potansiyel, (yeniden yapılanma fırsatıyla) milletin her ferdinin ortak yararlanacağı 

şekilde ekonomiye kazandırılır mı? (10 yıl sonra yazarız…) 
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Abdulkadir Selvi  

İmamoğlu neyi kendine yönelik 

operasyon olarak görüyor 

BAKMAYIN öyle bizim siyasetçilerimiz de Batılı ülkelerde olduğu gibi birbirleriyle 

görüşsünler diyenlere. 

Bakmayın öyle ülke kutuplaşmadan çok çekti yumuşama olsun diye konuşanlara. İki 

lider görüştü mü, karşılıklı olarak adım atıldı mı, siyaseti yumuşatacak diyalog kuruldu 

mu gerçek yüzleri ortaya çıkıyor. Sağlanan yumuşama iklimini yok etmek için 

ellerinden geleni yapıyorlar. 

RAHATSIZLIK NE ZAMAN BAŞLADI 

Rahatsızlıkları Özgür Özel’in Yavuz Donat’a yaptığı açıklama ile başladı. Özgür 

Özel, bayramda Cumhurbaşkanı’nı arayacağını, görüşmek için randevu isteyeceğini 

açıkladı. 

Sonraki süreci biliyorsunuz. Bayramda atılan bir adım, kartopu gibi büyüdü ve yeni bir 

siyaset olarak karşımıza çıktı. 

Seçimden sonra ne düşünüyorduk? CHP birinci parti olmuş, AK Parti ikinci sıraya 

düşmüş. CHP şimdi erken seçim diye bastırır, iktidar bu genel seçim değil diye 

direnir; ülke gerilir, önümüzdeki 4 yıl böylece heba olur gider diye endişe ediliyordu. 

EZBER BOZULDU 

Ne oldu? Tam tersi oldu. 

Ezber bozuldu. Cumhurbaşkanı Erdoğan, CHP Lideri Özgür Özel arasında kurulan 

diyalogla beklentiler boşa çıktı. MHP Lideri Bahçeli’nin de katkısıyla siyasette 

yumuşak bir iklime geçildi. Birileri Erdoğan-Özgür Özel görüşmesini Bahçeli’ye karşı 
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bir hamle olarak yorumluyordu. Onlar da yanıldı. Başından beri bunun yanlış 

olduğunu söylüyordum. Bahçeli, Özgür Özel görüşmesi ile bu tez de çöktü. 

Çünkü Bahçeli yeni sürecin mimarlarından biri. 

ÜÇ LİDER 

Bu yeni bir siyaset demek. Bu yeni bir siyaset tarzı demek. Bu yeni bir siyasi denklem 

demek. 

Yeni siyasi iklimin mimarı üç lider; Erdoğan, Özgür Özel ve Bahçeli. 

Ama AK Partili olup Erdoğan’ı, CHP’li olup Özgür Özel’i, MHP’li olup Bahçeli’yi 

anlamayanlar var. 

İMAMOĞLU KARŞI 

Bu süreçten en kazançlı çıkacak lider Özgür Özel, ama aynı zamanda işi en zor olan 

lider de yine Özgür Özel. Çünkü öncelikle Ekrem İmamoğlu şu günlerde hop oturup, 

hop kalkıyor. Üç lider arasındaki diyaloğun kendisine karşı kurulmuş bir tuzak 

olduğunu düşünüyor. 

CUMHURBAŞKANLIĞI HESABI 

Ankara siyasetindeki son gelişmeleri cumhurbaşkanı adaylığını engellemeye yönelik 

bir hamle olarak görüyor.� 

Özgür Özel’in kendisine karşı parlatıldığını 

düşünüyormuş. İmamoğlu medyasının Özgür Özel’in diyalog siyasetine karşı 

çıkmalarının nedenini anladınız mı? İmamoğlu’nun cumhurbaşkanlığı hayallerinin 

suya düştüğünü düşünüyorlar. Bu yüzden karşı çıkıyorlar. Özgür Özel’i uyarıyorlar. 

Bir süre sonra ise savaş açacaklar. 

Siyaseten Özgür Özel doğru olanı yapıyor. Kendi siyasi üslubunu ve tarzını 

oluşturuyor. Kendi önünü açıyor. 

LİDER SİYASETİ 

Bu arada CHP’nin genel başkanı varken Cumhurbaşkanı Erdoğan, İstanbul 

Büyükşehir Belediye Başkanı ile mi görüşsün? Bahçeli, Özgür Özel’le değil Ekrem 

İmamoğlu ile mi bir araya gelsin? Liderler, liderlerle görüşür. Siyaseti liderler belirler. 

Bunun adı da lider siyasetidir. 

HDP’NİN KAPATMA DAVASI NEDEN UZUYOR 

HDP’yle ilgili kapatma davasının uzaması nedeniyle Anayasa Mahkemesi hedef 

alınıyor. Ama kimse bu dava neden uzadı diye bakmıyor. 
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Şimdi sizinle o konuda edindiğim bilgileri paylaşacağım. Ama önce birkaç noktaya 

değinmek istiyorum. 

YANLIŞTI 

1- Kapatma davası devam ederken Hazine yardımının serbest bırakılması kararı 

tartışmalıydı. Zaten oybirliğiyle alınmadı. 

KAPATILMAK  İÇİN ÇALŞIYORLAR 

2- HDP kapatılmak için gereken her şeyi yaptı. Ama bu sadece HDP için geçerli 

değil. İlk partileri HEP’ti, onu DEP takip etti. DEM Parti sanıyorum 12’nci parti. Bu 

partilerin tamamının kapatılması için gereken her şeyi yaptılar. Dünyanın hiçbir 

yerinde terör örgütünün uzantısı olan parti olmaz. Biliyorsunuz; İspanya’da Batasuna 

Partisi, terörü desteklediği için değil, kınamadığı için kapatıldı. HDP çizgisindeki 

partiler yaşananlardan bir ders çıkarmadılar. Şimdi de DEM Parti, İstiklal Marşı ve 

Türk bayrağı ile uğraşmayla devam ediyor. 

Çünkü partileri kapatıldıkça oylarını artırdıklarını, tabanlarını kemikleştirdiklerini 

düşünüyorlar. 

ÇÖZÜM ÜRETİLEMİYOR 

Devlet ise bu partileri kapatmanın ötesinde bir yol geliştiremedi. 

Tam bir çıkmaz durum ile karşı karşıyayız. 

Partileri kapatma çare değil. Ama onun ötesinde de bir çözüm üretilemiyor. Üçüncü 

bir yol bulunamıyor. 

HDP DAVASI NE DURUMDA 

Şimdi gelelim HDP konusuna... 

17 Mart 2021 tarihinde Yargıtay Cumhuriyet Başsavcısı Bekir Şahin, HDP’nin 

kapatılması istemiyle Anayasa Mahkemesi’nde dava açtı. İddianamede 687 kişi 

hakkında siyasi yasak istendi. 

Anayasa Mahkemesi dosyayı inceledi, usul yönünden şekilsel eksiklikler bulunduğu 

gerekçesiyle Yargıtay Cumhuriyet Başsavcılığı’na iade etti. 

İddianame şekilsel eksiklikler giderildikten sonra Anayasa Mahkemesi’ne tekrar 

gönderildi. 

500 KİŞİYE SİYASİ YASAK 

Siyasi yasak istenenlerin sayısı 500’e indi. 
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Bu 500 kişinin tamamı savunma verdi. Hepsinin durumu aynı değil. Süre içinde 

pozisyonları da değişiyor. 

Ölenler var. Hapis cezası almış olanlar var. Soruşturması ya da yargılaması devam 

edenler, hakkında hiçbir işlem yapılmamış olanlar var. 

Siyasi yasak istendiği için usul açısından prosedüre dikkat edilmesi gerekiyor. 

 EK DELİLLER SUNULDU 

Bu süre zarfında Yargıtay Cumhuriyet Başsavcılığı, HDP davası için ek delil sundu. 

Kürtçe olan ek deliller Türkçe’ye tercüme edilip üyelere dağıtıldı, ek savunma için 

HDP’ye gönderildi. 

HDP’DEN ÖNCE 

 Ek delillerin olduğu dosyada ismi geçenlerden bir kısmının HDP kurulmadan önce, 

örneğin 1992 yılında Kürtçe propaganda konuşması yaptığı tespit ediliyor. HDP, 

bunun bizim davamızla ilgisi yok diye itiraz ediyor. 

SİYASİ YASAK SÜRECİ UZATIYOR 

Tüm bu zorluklara rağmen kapatma davası sürüyor. 500 kişiye siyasi yasak istenmesi 

süreci uzatıyor. 

Ünlü Nürnberg mahkemelerinde 21 kişi yargılandı. Biri yargılama içinde öldü. 18’ine 

idam kararı verildi. Burada 500 kişiye siyasi yasak istenmesi işi uzattı. Doğrudan 

kapatmaya konu olacak fiilleri işleyenler dosyaya konulsaydı, dava bu kadar 

uzamazdı. 

KAPATILSA NE OLACAK 

Gerçi HDP kapatılsa ne olacak? Zaten onun yerine DEM kuruldu. 

DEM’le ilgili inceleme başlatıldı. 

Kabul, DEM ilk günden sorumsuz davranıyor ama DEM kapatılsa ne olacak? O 

zaman da CEM kurulur. 

Onun için diyorum ki parti açma, parti kapatma dışında bir yol bulmamız lazım. 
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İbrahim Kahveci 

Rakamsızlar partisi... 

Ayinesi iştir kişinin lafa bakılmaz. 

Rakamların dili ile meydanların dili siyasette genellikle uyuşmaz. Lakin bu uyuşmazlık 

AK Parti’de epey zirveye çıkmış durumda. 

Örneğin “eser siyaseti” söylemine bakın. Son veri 1999-2024 rakamlarını içeriyor. 

Devletin yatırım oranı AK Parti gelene kadar çift hanede. Ne zaman ki AK Parti 

iktidara geldi aklına ilk gelen şey yatırımları kısmak oldu. 

1999-2002 yılları içinde devletin topladığı gelirlerinin yüzde 11,9’u yatırım olarak 

vatandaşa geri dönmüştü. Ama 2003-2024 yıllarında bu oran yüzde 9,5’e gerilemiştir. 

Özallı yıllar dediğimiz 80’lerde kamu yatırım oranı yüzde 20’lerdeydi. Adeta Özal gitti 

yatırım bitti gibi bir durum oluştu. 

Lakin meydanlarda eser siyaseti diye en fazla övünen de kamu yatırımlarını dibe 

vurduran AK Parti oldu. Hayat işte… 

O nedenledir ki, rakam bilenlerin partisi başka oluyor. 

İkinci rakam da değer üzerinden vereceğim. Önceki gün Prof. Dr. Ümit Özlale Dünya 

Gazetesi’nde yazdı. Türkiye değer üretemiyor. 

Değer üretememek ne demek biliyor musunuz? Ülkeyi yıkmak gibi bir şeydir. 

Ülkede fakirlik kalıcı olur. Ülkeden iyi eğitimliler gider, kamu hizmetleri yetersiz kalır 

ve yaşanmaz bir ülke haline gelirsiniz. 

Rakamlar bilen biri için bu veriler felaket bir şey. Azınlık bir kesim ülke kaynaklarını 

haksız şekilde ele geçirirken halkın büyük kısmı yoksulluk içinde kıvranıp duruyor. 
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Sadece laf üretip bir ülkenin geleceğini yok eden bu anlayıştaki parti olsa olsa 

rakamlardan anlamayanların partisidir. Çünkü rakamlar ülkenin gidişatının felaket 

ötesi bir hal aldığını haykırıyor. 

İnanmıyorsanız evlatlarınıza sorun ve onların nasıl bir gelecekte yaşayacağını 

çözmeye çalışın. Biliyorum çok zor ama maalesef bu bilgisizlik düzeyimiz en fazla 

evlatlarımızın geleceğini yok edecektir. 

Keşke okullarda biraz matematik öğretilseydi… 

 

 


